

TUESDAY, JUNE 13, 1989

(1)

The Sub-Committee on Agenda and Procedure of the Senate Standing Committee on Transport and Communications met *in camera* this day in Room 263-S at 8:07 o'clock p.m., the Chairman, the Honourable Senator MacDonald, presiding.

Members of the Committee present: The Honourable Senators Davey, Graham, MacDonald, Spivak and Stewart. (5)

Other Senator present: The Honourable Senator Stollery.

In attendance: John Christopher and Jean-Daniel Bélanger of the Library of Parliament.

The Chairman opened discussion on Bill C-2, An Act to establish the Canadian Transportation Accident Investigation and Safety Board and to amend certain Acts in consequence thereof, with his understanding of its likely progression through the legislative process.

The Committee instructed the Clerk of the Committee to look into the possibility of holding hearings on Monday, June 26, 1989, a holiday, and report to the Chairman.

Mr. Christopher summarized the major issues raised in the Other Place.

The Chairman proposed a "selective option 3", meaning hearings of particular witnesses.

It was agreed—That the Chairman be charged to pursue with the Vice-Chairman the possibility of having the Liberal respondent to second reading ready to speak the same day as the motion for second reading, if no intent is foreseen of the Senate to sit in July.

At 8:55 o'clock p.m., the Sub-Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, JUNE 22, 1989

(2)

The Standing Senate Committee on Transport and Communications met this day in Room 257, East Block, at 8:30 o'clock a.m., the Chairman, the Honourable Senator MacDonald, presiding.

Members of the Committee present: The Honourable Senators Atkins, Davey, MacDonald, Spivak, Stewart, Stollery and Turner. (7)

In attendance: John Christopher, Science and Technology Division, Library of Parliament; Daniel Bélanger, Researcher, Library of Parliament; Ms. Jill Anne Pickard, Senate Committees and Private Legislation Branch.

Also in attendance: The Official Reporters of the Senate.

Appearing: The Honourable Shirley Martin, M.P., Minister of State (Transport).

Witnesses:

From Transport Canada:

Barb Butler, Senior Director, Strategic Policy;

Paul Royer, Senior Counsel.

LE MARDI 13 JUIN 1989

(1)

Le Sous-comité du programme et de la procédure du Comité sénatorial permanent des transports et des communications se réunit à huis clos aujourd'hui, à 20 h 07, dans la pièce 263-S, sous la présidence de l'honorable sénateur MacDonald (président).

Membres du Comité présents: Les honorables sénateurs Davey, Graham, MacDonald, Spivak et Stewart. (5)

Autre sénateur présent: L'honorable sénateur Stollery.

Également présents: MM. John Christopher et Jean-Daniel Bélanger de la Bibliothèque du Parlement.

Le président ouvre la discussion sur le projet de loi C-2, Loi constituant le Bureau d'enquête sur les accidents de transport et de la sécurité des transports et modifiant certaines lois en conséquence, en supposant que le projet de loi sera probablement soumis à toutes les étapes du processus législatif.

Le Comité demande au greffier du Comité d'étudier la possibilité de tenir une audience le lundi 26 juin 1989, qui est un jour férié, et d'en faire rapport au président.

M. Christopher fait le point sur les principaux points soulevés à l'autre endroit.

Le président propose «une troisième option», soit de convoquer certains témoins en particulier.

Il est convenu—Que le président soit chargé d'examiner, avec le vice-président, la possibilité de demander au représentant du Parti libéral qui doit prendre la parole lors du débat de deuxième lecture de prononcer son discours le même jour que le dépôt de la motion de deuxième lecture, si l'on ne prévoit pas que le Sénat siège en juillet.

A 20 h 55, le Sous-comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE JEUDI 22 JUIN 1989

(2)

Le Comité sénatorial permanent des transports et des communications se réunit aujourd'hui à 8 h 30, dans la pièce 257 de l'édifice de l'Est, sous la présidence de l'honorable sénateur MacDonald (président).

Membres du Comité présents: Les honorables sénateurs Atkins, Davey, MacDonald, Spivak, Stewart, Stollery et Turner. (7)

Également présents: MM. John Christopher, Division des sciences et de la technologie, Bibliothèque du Parlement; Daniel Bélanger, agent de recherche, Bibliothèque du Parlement; et M^{me} Jill Anne Pickard, Direction des comités du Sénat et de la législation privée.

Aussi présents: Les sténographes officiels du Sénat.

Comparaît: L'honorable Shirley Martin, députée, ministre d'État (Transports).

Témoins:

De Transports Canada:

Barb Butler, directrice supérieure du développement des politiques stratégiques;

Paul Royer, conseiller supérieur.